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حذف یارانه بگیران  جدی شد
بع��د از تصوی��ب آیین نامه مربوط به حذف دهک های بالای 
درآمدی و اکنون تهیه دس��تورالعملی در این رابطه به نظر 
می رس��د غربالگ��ری یارانه بگیران ت��ا حدی جدی تر پیش 
خواهد رفت، البته فعلا تضمینی برای حذف کامل سه دهک 

بالا وجود ندارد و همه چیز روی کاغذ است.
به گزارش ایسنا، طبق تبصره )14(قانون بودجه سال جاری 
دولت بار دیگر مکلف به حذف سه دهک بالای درآمدی از 

دریافت یارانه نقدی شده است.
از آنجایی که طی سال های گذشته و در قوانین بودجه بارها 
این تکلیف بر عهده دولت قرار داش��ت و ورود جدی به آن 
نکرده بود به نظر نمی رسید برای امسال هم برنامه خاصی 
در این رابطه وجود داشته و بار دیگر تکلیف قانون در همان 

بودجه باقی بماند.
در هر صورت باید منتظر تدوین دستورالعملی که وزارت رفاه 
از آن سخن گرفته بود تا مشخص شود که بر چه مبنایی و 
چگونه قرار اس��ت دولت این بار جمعیت حداقل 78 میلیون 
نف��ری یاران��ه بگی��ر در هر ماه را غربالگری کند و این انتظار 
وجود دارد که برخلاف دفعات گذش��ته شفاف س��ازی کاملی 
صورت گرفته و توضیح دهند که معیار حذف یارانه بگیران 

چیست و چگونه در این رابطه اقدام می شود.

واکنش عجیب ترامپ به 
 بانک مرکزی آمریکا

رئی��س جمه��ور آمریکا گفت که رئیس فدرال رزرو وی را نا 
امید کرده اس��ت.  به گزارش ایس��نا به نقل از رویترز، بانک 
مرکزی آمریکا چهارش��نبه این هفته تصمیم گرفت تا نرخ 
بهره را برای نخستین بار در طول 10 سال اخیر 0.25 درصد 
کاهش دهد. با این حال به نظر می رسد که این کاهش قیمت 
بس��یار کمتر از حدی بوده اس��ت که دونالد ترامپ انتظارش 
را داشته است. وی که بارها و بارها به خاطر کاهش ندادن 
نرخ بهره از مقامات بانک مرکزی آمریکا انتقاد کرده بود در 
نخستن واکنش خود به این اقدام اعلام کرد که جروم پاول 

وی را ناامید کرده است.
ترامپ خواهان کاهش بیش��تر و گس��ترده تر نرخ بهره ش��د 
و گفت: چیزی که بازارها می خواهند ببینند این اس��ت که 
ج��روم پ��اول و دیگ��ر مدیران ف��درال رزرو تازه یک چرخه 
کاه��ش ن��رخ بهره را هم گام ب��ا چین، اتحادیه اروپا و دیگر 
مناطق جهان آغاز کرده اند نه این که صرفا به همین کاهش 

بسنده کنند.

خبر

اقتصاد كلان

گ�روه اقتص�اد کلان: اواس�ط تیرم�اه گذش�ته ب�ود که  بان�ک مرکزی در 
بخشنامه ای به شبکه بانکی، دستورالعمل تأمین مالی بنگاه های کوچک و 
متوسط سال 1398 را به شبکه بانکی ابلاغ کرد که بر اين اساس بانک ها 
و مؤسسات اعتباری موظفند با تسهیلات يا موارد امهال مصوب در کارگروه 
تسهیل، حداکثر ظرف مدت يک ماه موافقت کنند يا دلايل مخالفت خود را 
همراه با مستندات به هیأت خبرگان قانون رفع موانع تولید ارجاع کنند. با اين 
وجود اخیرا مديرعامل بانک ملی ايران گفته است که منابع بانکی متناسب با 
افزايش نرخ ارز، رشد سه برابری نداشته و واحدهای تولیدی نبايد انتظار 

داشته باشند که بانک ها تسهیلات بیشتری به آن ها پرداخت کنند.
به گزارش تجارت به نقل از ایسنا، از سالی که تحریم های جامعه بین المللی 
علیه ایران افزایش یافت و کشورهای مختلف تحت تاثیر آمریکا و شورای 
امنیت سازمان ملل، تحریم ها علیه ایران را اجرا کردند، صنایع ایران به 
تدریج وارد رکودی شد که جان تولید را گرفت. البته با تکیه بر خودکفایی و 
تلاش بسیار در این زمینه، بخش صنعتی موفق شد تا حدودی در مقابل این 
تحریم ها مقاومت کند و با گذر زمان اوضاع بهتر شد، اما در سال های پایانی 
دولت نهم، رکود همراه با تورم اقتصاد کشور را در برگرفته و صدمات سنگینی 
را به آن وارد آورد. کمبود منابع مالی بانک ها برای پرداخت تسهیلات بیشتر 
به صاحبان صنایع، در حالی است که مقام معظم رهبری، امسال را سال 
رونق تولید نام گذاری کرده و بانک مرکزی و به طور کلی تسهیلات بانکی 
مهم ترین نقش را در ایجاد نیروی محرکه برای صنایع دارند. اما با این وجود 
به نظر می رسد که بانک ها در سال جاری نمی توانند آن طور که موردنظر 
صنایع است، منابع مورد نیاز آن ها را تامین کنند و این واحدها باید به دنبال 
راه کارهای دیگری برای تامین منابع مالی خود باشند. این در شرایطی است 
که بر اساس مصوبه مجلس شورای اسلامی، بانک ها باید تا پایان سال 
جاری اموال مازاد خود را به فروش برس��انند که در این صورت می توانند 
منابع مالی موثری برای خود ایجاد کنند. اما مدیران عامل اکثر بانک ها 
معتقدند که بسیاری از اموال مازاد بانک ها به دلایل مختلف برای فروش 
با مشکل مواجه اند و مشتری برای آن ها وجود ندارد. با این حال می توان 
امید داشت که در صورت فروش اموال مازاد بانک ها، منابع بیشتری برای 

ارائه تسهیلات به واحدهای تولیدی ایجاد شود.
  �حمايت بانک ها از بخش تولید

در همین راستا هفته گذشته سخنگوی کمیسیون ویژه حمایت از تولید 
ملی مجلس بر ضرورت حمایت بیشتر بانک ها از بخش تولید در کشور 
تاکی��د ک��رد. به گزارش تجارت، رحیم زارع در گفتگو با پایگاه خبری ایبنِا 
گفت: اصلاح نرخ سود بانکی به ویژه در تسهیلات اعطایی به بخش تولید 
لازم است. نماینده مردم آباده در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه در 
بسیاری از کشورهای پیشرفته دنیا ارایه تسهیلات به واحدهای تولیدی 
با نرخ سود ناچیز و حتی صفر درصد محاسبه می شود، تصریح کرد: در 

شرایط فعلی اقتصاد که بسیاری از واحدهای تولیدی در کشور مشکل دارند، 
دولت به ویژه بانک مرکزی باید با رونمایی از بسته های حمایتی از تولید 
به رونق دوباره آنها کمک کنند. وی از برگزاری نشست های تخصصی 
با بسیاری از واحدهای تولیدی خبر داد و افزود: لازم است بانک ها پس از 
تایید اظهارات تولید کنندگان نسبت به ارایه تسهیلات ارزان به آنها اقدام 
کنند. این نماینده مردم در مجلس دهم با بیان اینکه بانک ها باید بدانند 
که اگر در ارایه تسهیلات به واحدهای تولیدی پیش قدم شوند به نوعی در 
رونق اقتصادی و حتی کاهش مطالبات خود پیش قدم شده اند، تصریح 
کرد: رونق تولید و ارایه تسهیلات ارزان از سوی بانک ها همچون زنجیره 

ای در کشور بوده و به هم مرتبط هستند.
زارع با بیان اینکه دولت و به ویژه بانک مرکزی باید با وضع بخش��نامه 
ای واحدهای تولیدی را در اولویت ارایه تسهیلات ارزان قرار دهد، گفت: 
واحدهای تولیدی از جمله واحدهای محق در دریافت تسهیلات هستند، از 

اینرو با سخت گیری نباید زمینه انزوا و حتی تعطیلی آنها را فراهم کرد.
  �بخش پولی؛ اقتصاد ايران را به استیصال کشانده است

در حالی که فروردین ماه سال جاری، رییس کل بانک مرکزی سال 98 
را سال تعیین کننده در عرصه اقتصادی خواند و از مدیران عامل بانکها 
خواس��ت با اعطای هدفمند تس��هیلات، به رونق تولید کمک کنند. اما 
اکنون که به نیمه های سال رسیده ایم نظام بانکی هنوز توفیق و دستاورد 
چندانی در این زمینه نداشته است و نتوانسته است به طور کامل بخش 
تولید را همراهی کند.در این باره نیز عضو کمیسیون اقتصادی مجلس، 
در نشست علنی - روز یکشنبه 6 مردادماه -  مجلس در نطق میان دستور 
خود، گفت: در یکی از سال هایی که از سوی مقام معظم رهبری به عنوان 
سال حمایت از تولید نامگذاری شده بود محضر ایشان عرض کردم که با 
وضعیتی که در نظام بانکی کشور حاکم است اصولا حمایت از تولید معنای 
روشنی ندارد و ممکن نیست. حسین زاده بحرینی ادامه داد:   اقتصادها از 
دو بخش متفاوت اما مرتبط با هم تشکیل می شوند، شما در هر اقتصادی 
بخش واقعی و بخش پولی دارید، من با مطالعه و تحقیق عرض می کنم، 
ما از اوایل دهه هشتاد تا همین امروز که در محضر شما هستیم این بخش 
پولی اقتصاد که اقتصاد ایران را به استیصال کشانده، بخش واقعی اقتصاد 
از تولیدکننده، پیمانکار و کس��انی که کار می کنند اعم از صادر کننده و 
امثال آنها تشکیل می شود و بخش پولی باید به این بخش واقعی اقتصاد 
خدمات تامین مالی بدهد.و کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی، 
تاکید کرد: متاسفانه به دلیل اینکه ما در ساختار اقتصادی بخش مالی را به 
درستی طراحی نکرده ایم نتوانستیم این سرویس مورد نیاز بخش واقعی 
را تقدیمشان کنیم و از اوایل دهه هشتاد امروز بخش پولی در بخش واقعی 
اقتصاد سیطره انداخته و باعث شده که بخش واقعی عملا از کارآمدی که 
باید داشته باشد، خارج شود، رشد پایین اقتصادی، تورم بالا، نرخ بیکاری 
بالا اگر از کارشناسان سوال کنید می گویند که ریشه آن در بخش پولی 
اقتصاد است، بخش پولی اقتصاد یعنی شما باید بانک هایتان را تجدید 
ساختار کنید و باید بانک مرکزی را عوض کنید و به یک بانک مقتدر و 
عالم تبدیل کنید، در چند ماه اخیر که اندکی اقتدار در بانک مرکزی تزریق 

شد برکاتش را دیدیم.

تجارت دلیل کندی در تحقق شعار سال را بررسی کرد؛

ناکارآمدی نظام بانکی در حمایت از تولید

مدیر عامل ش��رکت ب��ورس تهران به حذف 
چه��ار صف��ر از پ��ول ملی و تاثی��ر آن بر بازار 
س��رمایه اش��اره و بیان کرد: با این اتفاق دیگر 
ریسک چندانی بر سهم هایی که قیمت بسیار 
پایینی دارند تحمیل نمی شود.به گزارش ایرنا؛ 
ب��ه گفته عل��ی صحرایی، کلیات این موضوع  

اکنون از سوی دولت بررسی شده است. حال 
بای��د منتظ��ر مان��د و دید که ای��ن موضوع در 
مجلس مصوب می ش��ود ی��ا خیر؟صحرایی 
اظهار داش��ت: مطالعات جهانی نشان دهنده 
رش��د اقتصاد کلان اس��ت که طبق مطالعات 
صورت گرفته رشد تورم کاهش می یابد و بعد 

از آن رشد اقتصادی صورت می گیرد.وی به 
آماده سازی بستر لازم برای حذف چهار صفر 
از پول ملی اش��اره و بیان کرد: مس��یر لایحه و 
تصویب این اقدام و آماده س��ازی زیرس��اخت 
فنی آن زمان بر است که اکنون زمان مناسبی 

برای اجرای این اقدام است.

عرضه زیره س��بز در قالب گواهی س��پرده کالایی 
و قرارداده��ای آت��ی در بورس کالای ایران موجب 
ش��د، س��ه اتفاق مهمی که همواره به دنبال عرضه 
محص��ولات در ب��ورس کالا م��ی افت��د، برای این 
محص��ول نیز رقم بخورد؛ این س��ه اتفاق ش��امل 
استانداردس��ازی، کشف قیمت و ایجاد شفافیت در 

معاملات اس��ت.به گزارش کالاخبر، رییس هیات 
مدیره شرکت کیمیابذر تربت حیدریه اظهار داشت: 
محصولات کش��اورزی تولیدی کشور به دو دسته 
تقس��یم می شوند؛ محصولاتی که مصرف داخلی 
دارن��د و محصولاتی که عمدتا صادراتی هس��تند. 
زعف��ران و زیره نی��ز از جمله محصولات صادراتی 

هستند که ایران در تولید آنها حرف اول را در منطقه می 
زند. غلامرضا کریمی افزود: در خصوص محصول 
زعفران توانستیم به کمک بورس بازار را ساماندهی 
کرده و مشکلاتی که در خصوص کشف قیمت و 
کاهش نوسانات کاذب و حذف دست واسطه های 

غیرضرور وجود داشت، مرتفع کنیم.

تاثیر مثبت حذف چهار صفر از پول ملی بر بازار سرمایهسه دستاورد مهم عرضه زیره در بورس کالا بورس 
www.tejaratonline.ir

بحران ازدواج نيازمند چاره جويی
ادامه از صفحه يک

... برای ازدواج مسلمانان و شیعیان و هر مرد و زن دیگری 
یاد شده است. با وقوع انقلاب اسلامی جوانان زیادی به 
تاس��ی از این زوج خوش��بخت پای س��فره عقد نشستند و 
ازدواج کردن��د و ب��ه س��نت زیبای آن ه��ا عمل کردند. اما 
هرچ��ه ک��ه از س��ال های صدر انقلاب دورتر ش��دیم امر 
مقدس ازدواج نیز س��خت تر و س��خت تر ش��د تا اینکه 
در س��ال های اخیر برای بس��یاری از جوانان به صورت 
امری ناشدنی و غیرممکن درآمد. علت عمده و ریشه این 
اتفاق ناگوار هم همانطور که همگان می دانند مس��ائل و 
مش��کلات اقتصادی و معیش��تی است. البته نمی توان از 
س��خت گیری و توقع بالای برخی افراد و خانواده ها در 
این مورد به س��ادگی گذش��ت اما دلیل اصلی این چالش 
اجتماعی را همچنان بایستی تنگناهای اقتصادی همچون 
بیکاری گسترده، گرانی مسکن و سرپناه ،  مخارج بالای 
تهیه جهیزیه و دش��واری گذران زندگی دانس��ت. از سوی 
دیگر مس��ئولان نیز همچنان که قول و وعده س��اماندهی 
به مس��ائل و مش��کلات مختلف کشور را می دهند اما این 
ساماندهی در عمل چندان مسوس و ملموس نیست و به 
چش��م نمی آید، در خصوص امر مقدس ازدواج هم وعده 
ها بس��یار اس��ت و تحقق آن ها اندک. از جمله این وعده 
ه��ا ک��ه از قضا به هیئت قانون هم درآمده اس��ت »قانون 
تس��هیل ازدواج« اس��ت که عضو فراکسیون زنان مجلس 
در باره عدم اجرای کامل این قانون گفته اس��ت : »یکی 
از دلایل اجرا نشدن کامل قانون تسهیل ازدواج، بار مالی 
آن اس��ت و نیاز اس��ت که قانون بازنگری شود زیرا قانون 
فعلی بر اساس وضع روز جامعه قابلیت اجرایی ندارد افزوده 
است: »انتظار می رود در اوضاع فعلی که مجلس در نظر 
دارد قانون تس��هیل ازدواج جوانان را بازنگری کند، همه 
متولی��ان ام��ر به ویژه مجموعه ه��ای مربوطه ورود کنند 
چون مجلس مصمم اس��ت که دس��تگاه های اجرایی را 
ب��رای اج��رای قانون مرب��وط به ازدواج فعال کند تا در پی 
آن بتوانیم بحران ازدواج را در کشور مهار کنیم.« بر این 
اساس امید است مسئولان با هم افزایی و اشتراک مساعی 
خود، هرچه س��ریع تر زمینه رفع موانع ازدواج میلیون ها 
جوانی که در آس��تانه این اتفاق مهم و انس��ان ساز هستند 

را فراهم آورند. 

يادداشت

حذف صرافی ها زمینه ساز اختلاف استحذف 4 صفر ممکن است تصویب نشودکاهش تولید با هدف افزایش قیمت!
مدیر کل تعزیرات اس��تان تهران معتقد 
است برخی تولیدکنندگان لوازم خانگی، 
میزان تولید را به شدت کاهش دادند تا 
قیمت کالای تولیدی با وارداتی برابری 
کند و تمام کاس��تی های گذش��ته آنها 

جبران شود. محمدعلی اسفنانی مدیر کل تعزیرات استان تهران 
در گفت وگ��و ب��ا خبرنگار خبرگ��زاری خانه ملت، درباره افزایش 
قیم��ت ل��وازم خانگی در بازار، گف��ت: اگرچه محدودیت واردات 
لوازم خانگی باعث افزایش قیمت شد اما انتظار می رفت انجمن 
تولیدکنن��دگان ل��وازم خانگی از فرصت به وجود آمده اس��تفاده 
کرده و با تامین نیاز مردم، س��هم بازار را به دس��ت گیرد چراکه 
تولیدکنندگان گلایه مند بودند که ما کالای ایرانی تولید می کنیم 

اما مردم به سراغ کالای و لوازم خانگی وارداتی می روند.

یک عضو کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی گفت: موضوع حذف 4 
صفر اولویت اقتصادی کشور نیست، اما 
اینکه می تواند آثار مثبتی داش��ته باشد 
قاب��ل قبول اس��ت. به گزارش ایس��نا، 

محمدرضا پور ابراهیمی عضو کمیسیون اقتصادی مجلس در 
ارتباط تلفنی با برنامه تیتر امشب شبکه خبر درباره حذف 4 صفر 
از پول ملی افزود: با توجه به اینکه برای مس��ائل مهم و کلان 
اقتص��ادی از جمل��ه فرمان اجرایی مقام معظم رهبری در طرح 
اصلاح س��اختار بودجه کش��ور بعداز 4 ماه هنوز مدل عملیاتی 
مشخصی تعریف و اجرایی نشده است لذا "حذف 4 صفر" از نظر 
ما )مجلس( اولویت نیست، اما اینکه این موضوع به طور اساسی 

کار درستی است مجلس معتقد است که درست است.

دبی��رکل کان��ون صراف��ان گفت:بین 
واردکننده و صادرکننده ای که همدیگر 
را نمی شناس��ند، در فض��ای مجازی با 
یکدیگ��ر معامل��ه می کنند و هیچ کدام 
از دو طرف در بحث نقل و انتقال مالی 

چه در س��طح داخلی و چه در س��طح بین المللی تخصصی ندارند 
در نهایت اختلافات زیادی به وجود می آید و فردا هزاران پرونده 

قضایی تشکیل خواهد شد.
ب��ه گزارش تجارت، ش��هاب قربان��ی دبیر کل کانون صرافان در 
گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا، از عدم هماهنگی بین معاونت 
بازرگانی وزارت صمت و بانک مرکزی و صدور بخشنامه هایی 
که ظرفیت اجرایی شدن ندارند و نیز حذف صرافی ها در تعاملات 

بین صادرکنندگان و واردکنندگان انتقاد کرد.
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گ�روه ب�ورس: مديرعام�ل بورس انرژی با بی�ان اينکه معامله 
کالاه�ا در اي�ن بورس به ش�فافیت کمک می کند، گفت: پیگیر 
هس�تیم که عرضه زغال س�نگ در بورس انرژی ايران هم در 
رين�گ داخل�ی و ه�م در رين�گ صادرات�ی افزاي�ش پیدا کند و 
بتوانیم بخش�ی از بازار زغال س�نگ ايران را به بورس انرژی 

منتقل کنیم.
س��ید علی حس��ینی در گفت و گو با ایسنا درباره معاملات برق 
در بورس انرژی اظهار کرد: معاملات برق در بورس انرژی از 
روزی که ش��روع ش��ده تداوم داش��ته و از لحاظ انواع معاملاتی 
که روی برق داشتیم هم این معاملات متنوع شده است. برای 
مثال ما از سال 1396 علاوه بر بازاری که برای شرکت های 
توزیع برق داشتیم معاملات مصرف کنندگان بزرگ برق را نیز 
شروع کرده ایم که این معاملات به طور مستقیم بین مصرف 
کنندگان بالای پنج مگاوات و نیروگاه ها اس��ت. همچنین در 
این سال ها تامین مالی برای صنعت برق را برای بورس انرژی 
ابزار سازی کردیم و شروع کردیم. وی در پاسخ به اینکه حمایت 
ها را برای معامله برق در بورس انرژی چطور می دانید، گفت: 
بازار برق در بورس انرژی به تناسب توجه دستگاه های دولتی 
ها از جمله وزارت نیرو و توانیر  افت و خیز هایی داشته است. 
حمایت ها سبب شده که این معاملات رونق بیشتری بگیرد و در 
برخی مقاطع هم شاید با کاهش ارزش معاملات مواجه بودیم. 
قطعا با توجه به اینکه حوزه انرژی اس��تراتژیک و مهم اس��ت و 
دستگاه های دولتی در آن بسیار تاثیرگذار هستند حمایت آن 
ها می تواند تاثیر مستقیم بر رونق معاملات در بورس انرژی و 

به خصوص در حوزه برق داشته باشد.
ب�ا معامل�ه ب�رق از بورس انرژی از ش�فافیت حمايت  �  

شود

مدیرعام��ل ب��ورس انرژی در پاس��خ به اینک��ه الزام برخی از 
مص��رف کنن��ده ه��ای بزرگ به خرید ب��رق از طریق بورس 
ان��رژی چ��ه تاثیری ب��ر این معاملات دارد، بی��ان کرد: قطعا 
مفید اس��ت نه از بابت اینکه ش��رکت ها را ملزم به معامله در 
بورس کنند بلکه از این جهت که سیاس��ت ش��فافیت و رقابت 
را ب��ه تولی��د کنن��ده ها و مصرف کننده ها منتقل کنند وآن ها 
بدانند که  اس��تراتژی دولت و وزارت خانه ذی ربط حمایت از 
ش��فافیت اس��ت. حس��ینی در پاسخ به اینکه چقدر واریز مبالغ 

از طری��ق توانی��ر به ش��رکت های توزی��ع برق منظم صورت 
گرفته است تصریح کرد: تا سال 1394 و 1395 این بازار رو 
به رش��د و پر رونق بود و ش��رکت توانیر هم همکاری خوبی 
در این بخش داش��ت و تخصیص منابع خوبی را به ش��رکت 
ه��ای توزی��ع می داد ک��ه آن ها از طریق بورس خرید کنند و 
این به نفع شرکت های توزیع و مصرف کننده ها بود. چون 
قیمتی که در بورس معامله می شد نسبت به قیمت هایی که 
قبلا ش��رکت های توزیع می توانس��تند برق را خریداری کنند 

قیمت مناسب تری بود.
معاملات برق در بورس انرژی قوت می گیرد �  

مدیر عامل بورس انرژی ادامه داد: متاسفانه از سال 1396 و 
1397 و این چند ماه که از سال 1398 گذشته این همکاری 
و همراهی جاهایی به دلیل مضایقه مالی  که برای ش��رکت 
توانیر پیش آمد کمرنگ تر شد البته ما مجددا از ابتدای امسال 
با تصویب نرخ جدید ترانزیت س��عی مان بر این اس��ت که به 
اتفاق شرکت توانیر معاملات برق را در بورس مجددا به بهتر 

از وضع سابق برگردانیم.
تولید کنندگان زغال سنگ از معامله محصولشان در  �  

بورس انرژی منتفع می شوند
سید علی حسینی درباره عرضه زغال سنگ در بورس انرژی 
گفت: کالای زغال س��نگ چه از جنس حرارتی چه از جنس 
کک ش��و در بورس انرژی ایران پذیرفته ش��ده و معاملاتش 
مس��بوق به س��ابقه است. ولی به واسطه اینکه مصرف کننده 
زغ��ال س��نگ خیلی محدود و م��ی توان گفت انحصاری بود 
ام��کان ت��داوم عرضه ها در بورس وجود نداش��ت اما با توجه 
به متنوع ش��دن تولید کننده ها و مصرف کننده ها با انجمن 
زغال سنگ ایران جلسه خوبی داشتیم که بر اساس آن پیگیر 
هس��تیم که عرضه زغال س��نگ در بورس انرژی ایران هم 
در رینگ داخلی و هم در رینگ صادراتی افزایش پیدا کند و 
بتوانیم بخش��ی از بازار زغال س��نگ ایران را به بورس انرژی 
منتق��ل کنی��م. مدیرعامل بورس انرژی تاکید کرد: قطعا این 
موضوع به نفع تولید کنندگان زغال سنگ ایران است چون می 
توانند از بازاری با ثبات مثل بورس استفاده کنند چرا که قیمت 
یکی از فاکتورهای کلیدی است که می تواند تولید کننده ها 

را ترغیب به سرمایه گذاری و تولید بیشتر کند.

مدیرعامل بورس انرژی مطرح کرد؛

زغال سنگ ایران رینگ صادراتی بورس انرژی را گرم می کند

روزهای آرام بورس در هفته ای كه گذشت
بورس در هفته ای که گذشت روزهای تقریبا آرامی را پشت سر 
گذاش��ت و فراز و فرود کمی داش��ت.به گزارش میزان، شاخص 
کل ب��ورس اوراق به��ادار طی معاملات طی هفته گذش��ته که 
نخس��تین روز کاری را با ریزش آغاز کرده بود در نهایت هفته 

کاری را با روند صعودی به پایان برد.شاخص کل در نخستین 
روز از هفته در معاملات پنجمین روز مرداد ماه با کاهش 589 
واحدی به پله 252 هزار و 275 واحدی رسید.پس از آن شاخص 
در معاملات شش��مین روز از مرداد ماه با صعود 49 واحدی به 

پله 252 هزار و 324 واحدی رس��ید.در ادامه ش��اخص کل در 
معام��لات هفتمی��ن روز از مرداد م��اه نیز به روند صعودی خود 
ادامه داد و با رش��د بیش 163 واحدی به پله 252 هزار و 484 
واحدی رس��ید.اما در هش��تمین روز مردادماه ش��اخص به روند 

صعودی خود ادامه داد و با رشد 409 واحدی به پله 252 هزار 
و 898 واحدی رسید.رشد شاخص بورس در آخرین روز کاری 
نیز ادامه پیدا کرد و اینبار ش��اخص با عملکرد صعودی با رش��د 
1547 واحدی به پله 254 هزار و 445 واحدی رسید و موجب 
ش��د بورس هفته کاری را با روندی صعودی به پایان برس��اند.

اخت��لاف ش��اخص کل بازار بورس ط��ی اولین و آخرین روز از 
هفته خبر از رشد 2 هزار و 170 واحدی می دهد.


